
 

 

 

Møteinnkalling 

 

Utvalg: Formannskapet 

Møtested: Bindal rådhus, Terråk - Kommunestyresalen 

Dato: 09.02.2023 

Tidspunkt: 00:00  

Eventuelt forfall må meldes snarest. 

Vararepresentantene møter etter nærmere beskjed. 

 

Tilleggsinformasjon: 

Møtet starter umiddelbart etter fondsstyrets møteslutt. 

Kl.16:00 Informasjon om mulig framtidig forvaltning av konsesjonskraft. 

Kl.16:30 Verdiskapingsplan for Bindal kommune - presentasjon av arbeidet så langt, og 
diskusjon/innspill. Arbeidsgruppa møter. 

Kl.18:00 Dialogmøte med idrettsrådet. 

  

Dokumentene vil bli publisert på Bindal kommunes nett- og facebookside. 

Terråk, 01.02.2023 

 

 

Britt Helstad  
Ordfører  
 

 

Dette dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen håndskrevet signatur 
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Saksliste 
 
Saksnr. Tittel Lukket 
PS 1/2023 Godkjenning av innkalling med sakliste  

PS 2/2023 Søknad om dispensasjon fra kommuneplanens arealdel til bygging av 
anneks - 1811/44/388 - Laila Helstad 

 

PS 3/2023 Søknad om dispensasjon fra kommuneplanens arealdel til bygging av 
gapahuk og sanitæranlegg - 1811/60/1 - Hans Otto Helstad 

 

PS 4/2023 Søknad om dispensasjon fra reguleringsplan Aspvika, PlanID 197803 - 
bygging av adkomsveg til hytte - May Sissel Husby Svarte og Steinar Svarte 

 

PS 5/2023 Søknad om dispensasjon fra kommunedelplan for kystsonen og 
reguleringsplan til utfylling i sjø og utvidelse av industriområde - 
Brukstomta Næringspark AS 

 

PS 6/2023 Søknad om konsesjon på erverv av fast eiendom - 1811/16/1 - Espen Hald  

PS 7/2023 Klage på vedtak i F-sak 62/2022 - Søknad om dispensasjon fra 
kommuneplanens arealdel til bruksendring fra naust til fritidsbolig - 
1811/42/10 Eyvind Hedel 

 

PS 8/2023 Finansrapportering 2022  
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PS 1/2023 Godkjenning av innkalling med sakliste
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/1440-7 

Saksbehandler: Astrid Nilssen 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

2/2023 09.02.2023 Formannskapet 

 

Søknad om dispensasjon fra kommuneplanens arealdel til bygging av anneks - 

1811/44/388 - Laila Helstad 

Kommunedirektørens innstilling 

Laila Helstad gis avslag på søknad om dispensasjon fra kommuneplanens arealdel til bygging av 
anneks til eksisterende hytte på eiendom 1811/44/388, jf. plan- og bygningsloven § 19-2.  

Begrunnelse for vedtaket som i saksutredningen.  

Vedtaket er fattet med hjemmel i kommunelovens § 5-3 om delegering, samt Bindal kommunes 
delegeringsreglement vedtatt av kommunestyret i sak 29/22.  

 

 

 
 
 
 

Saksopplysninger 

Laila Helstad søker om dispensasjon for bygging av anneks ved Nervatnet i Terråkmarka, på 
fritidseiendom 1811/44/388. Annekset skal bygges i tilknytning til eksisterende hytte på 
eiendommen. Annekset består av to soverom og ett oppholdsrom.   

Eksisterende hytte ble oppført i 1962 med et areal på ca. 40 kvm, og ble i 1988 utvidet med 13,5 kvm. 
Hytten er plassert i strandsonen, ca. 22 meter fra vannkanten.   

Området hvor annekset skal stå er i kommuneplanens arealdel avsatt til LNF1 område og nedslagsfelt 
for drikkevann. I LNF1 er det kun tillatt med bebyggelse tilknyttet stedbunden næring. I nedslagsfelt 
for drikkevann må det ikke settes i verk tiltak som kan ha negativ virkning på vannkvaliteten i 
området, jf. forskrift om vannforsyning og drikkevann m.m. Det søkes med bakgrunn i dette om 
dispensasjon for oppføring av anneks.  
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Saken ble sendt på høring 28.11.2022 med høringsfrist 02.01.2023. Høringsbrevet gikk ut til 
Sametinget, Mattilsynet, Voengel Njaarke reinbeitedistrikt, Nordland Fylkeskommune og 
Statsforvalteren i Nordland. Kommunen har mottatt fire uttalelser i saken.  

Mattilsynet:  
I denne saken planlegges det bygging av anneks, med to soverom og oppholdsrom, innenfor 
nedslagsfeltet til drikkevannskilden for Terråk vannverk. Dette vannverket forsyner 600 fastboende 
personer, fire fritidseiendommer, helseinstitusjon, skole, barnehage og overnattingsvirksomhet med 
drikkevann.  

Mattilsynet uttaler seg i denne saken i forhold til interesser på drikkevannsområdet.  

Tiltaket er i strid med føringer og regelverk på drikkevannsområdet og Mattilsynet mener derfor at 
søknad om dispensasjon må avslås.  

Eksisterende hytte ligger bare 22 meter fra vannet, noe som etter dagens regelverk ikke ville tillates 
ved nybygg. Økt aktivitet, i form av mennesker og dyre, kan medføre fare for forurensning av kilden. 
Dersom det gis dispensasjon til dette tiltaket kan det utløse andre slike søknader til kommunen, som 
samlet sett får en negativ effekt/konsekvens for nedslagsfeltet og drikkevannskilden.  

Mattilsynets innstilling om avslag på denne søknaden er i samsvar med behandling av tilsvarende 
saker i andre kommuner, der slike tiltak ønskes utført i nedslagsfeltet til drikkevannskilder.  

 
Statsforvalteren i Nordland:  
Dispensasjon i denne saken vil vesentlig sette til side hensynet til reindriftsinteressene og dermed 
hensynet bak formålsbestemmelsene og arealbestemmelsene for LNF1-området. Vi mener at tiltak 
som tilrettelegger for økt aktivitet i områder, vil være en vesentlig ulempe for reindrifta.  

Eiendommen ligger i Voengel Njaarke reinbeitedistrikts beiteområde. Annekset tenkes plassert i et 
område som benyttes til oppsamling av rein ved flytting mellom de kystnære og østlige områdene i 
reinbeitedistriktet. Oppsamlingsområder er områder med naturlige avgrensninger, og hvor reinen 
samles før flytting, ved kalvemerking, skilling eller slakt. Så langt som mulig bør man ikke åpne for 
utbygging i slike områder.  

Reindriftslovens § 19 fastslår at reindrifta har beiterett i fjellet og annen utmarksstrekning, og 
beiteretten gjelder hele året. Ifølge opplysningene i reindriftas arealbrukskart, benyttes beiteområdet 
både til høstvinterbeite, vinterbeite og vårbeite.  

Tiltaket ligger i et sammenhengende og relativt inngrepsfritt område, hvor reinen kan finne beitero. 
Det er spesielt viktig for å sikre best mulig overlevelse gjennom vinteren. Tiltak som fører til økt 
ferdsel og aktivitet i dette området er uheldig, fordi det kan føre til økte forstyrrelser, stress og 
redusert næringsopptak hos reinen.  

 
Sametinget:  
Etter vår vurdering av beliggenhet og ellers kjente forhold kan vi ikke se at det er fare for at tiltaket 
kommer i konflikt med automatisk fredete samiske kulturminner. Sametinget har derfor ingen 
spesielle merknader til planforslaget.  

Skulle det likevel under arbeid i marken komme fram gjenstander eller andre levninger som viser eldre 
aktivitet i området, må arbeidet stanses og melding sendes Sametinget omgående, jf. lov 9. juni 1978 
nr. 50 om kulturminner (kml.) § 8 annet ledd. Vi forutsetter at dette pålegget formidles videre til dem 
som skal utføre arbeidet i marken.  
 

5



 

 

Nordland fylkeskommune:  
Tiltaket er sjekket mot våre arkiver. Så langt en kjenner til, er det ikke i konflikt med kjente 
verneverdige kulturminner. Alle kulturminner er imidlertid ikke registrert. Skulle kommunen innvilge 
søknaden, vil fylkeskommunen derfor vise til tiltakshavers aktsomhets- og meldeplikt dersom en 
under markinngreps skulle støte på fornminner, jf. kulturminnelovens § 8 andre ledd. Dersom det 
under arbeidet skulle oppdages gjenstander, ansamlinger av trekull eller unaturlige/uventede 
steinkonstruksjoner må vi underrettes umiddelbart. Det forutsetter at nevnte pålegg bringes videre til 
dem som skal utføre arbeide i marken.  

 

Oversiktskart 
 

Vurdering 

Kommunen kan gi varig eller midlertidig dispensasjon fra bestemmelser i eller i medhold av denne 
lov, jf. plan- og bygningsloven (PBL) § 19-2.  

Dispensasjon kan i henhold til PBL § 19-2 andre ledd ikke gis dersom hensynene bak bestemmelsen 
det dispenseres fra, eller hensynene i lovens formålsbestemmelse, eller nasjonale eller regionale 
interesser, blir vesentlig tilsidesatt. I tillegg må fordelene ved å gi dispensasjon være klart større enn 
ulempene etter en samlet vurdering.  

I LNF sone 1 er det landbruk- natur, friluftslivs- og reindriftsinteresser som det skal tas hensyn til. Det 
søkes om dispensasjon for oppføring av anneks nært tilknyttet eksisterende hytte. Annekset, som 
består av to soverom og ett oppholdsrom, utgjør ca. 10 kvm bruksareal. Annekset bygges på en 
fritidseiendom som ligger inne i et friluftsområde kartlagt som svært viktig. Søker opplyser at 
byggingen ikke vil føre til mer aktivitet i området, og derfor ikke vil medføre større ulemper for 
friluftslivet.  

Området ligger i vårbeite, tidlig intensiv høstvinterbite og tidlig vinterbeite for rein. Anneks som 
oppføres tilknyttet eksisterende hytte vil ikke forringe beiteområdene til reinen, så fremst aktiviteten 
i området ikke økes som følge av utbyggingen.  

Det er ikke registrert viktige naturtyper eller trua/sårbare arter på omsøkt areal. Bygging av anneks 
vil ikke føre til skade på naturmangfoldet eller føre til en uforholdsmessig stor belastning på 
økosystemet.  
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Hensynene bak bygge- og deleforbudet i strandsonene, framgår av PBL § 1-8 første ledd; i 100-
metersbeltet langs sjø og vassdrag skal det tas særlig hensyn til natur- og kulturmiljø, friluftsliv, 
landskap og andre allmenne interesser. Allmennhetens rett til fri ferdsel i strandsonen vil ikke bli 
vesentlig svekket ved bygging av annekset, da det ikke vil føre til ytterligere privatisering eller hinder i 
strandsonen enn det som er der i dag som følge av eksisterende hytte.   

Byggetiltak i nedslagsfelt til drikkevannskilden til Terråk kan føre til forurensning. Kommunen, som er 
eier av vannverket på Terråk, og som er ansvarlig for å levere drikkevann til sine innbyggere har et 
særlig ansvar for å ivareta drikkevannskilden. Vannforskriften § 17 sier at vannforekomster som 
brukes til uttak av drikkevann skal oppfylle miljømålene i §§ 4-7 slik at omfanget av rensing ved 
produksjon av drikkevann reduseres. I drikkevannsforskriften § 4 står det at det er forbudt å 
forurense drikkevann. Forbudet gjelder all aktivitet som medfører fare for at drikkevannet blir 
forurenset, herunder friluftsliv og annen utøvelse av allemannsretten. Ved nye tiltak sier 
vannforskriftens § 12 andre ledd bokstav b at samfunnsnytten av de nye inngrepene eller 
aktivitetene skal være større enn tapet av miljøkvaliteten.  

Kommunen har ansvar for å beskytte drikkevannskilden, og bygging av anneks vil ikke være i tråd 
med dette ansvaret. Dette fordi samfunnsnytten ikke er større enn ulempene ved et byggetiltak i 
nedslagsfeltet til drikkevannet til Terråk.   

Søknad om dispensasjon for oppføring av anneks innenfor nedslagsfeltet til drikkevannskilden bør 
ses på som en presedenssak. Tiltaket alene vil ikke nødvendigvis føre til forurensing av 
drikkevannskilden, men flere slike tiltak kan totalt sett føre til økt fare for forurensning. Det er totalt 
fem hytter og ett naust rundt Nervatnet. I tillegg ligger det ei utleiehytte, Sørvassbu, og ei skogskoie 
ved Sørvatnet. Om dispensasjon gis til bygging av anneks på gnr. 44, bnr. 388, vil dette være førende 
for evt. behandling av saker som kommer i ettertid i samme område. Om samtlige hytter rundt 
Nervatnet skulle øke sitt bruksareal, vil dette samlet sett kunne føre til større forurensningsfare enn 
det ene annekset vil gjøre. En eller flere utbygginger vil føre til økt aktivitet i området ved at hyttene 
vil være tilrettelagt for flere brukere/besøkende. Transport av folk, utstyr og byggematerialer vil også 
gi økt belastning på området.  

Terråkmarka er som nevnt et viktig friluftslivsområde. Utleiehytter, turstier, skiløyper og jakt og fiske 
er blant de friluftsaktivitetene som utøves i området. Med unntak av løypekjøring vinterstid, er det 
lite forurensende fotavtrykk i fjellet i forbindelse med friluftsliv.  

Det ble i 2019 gitt tillatelse til oppføring av tilbygg til hytten på Sørvassbu. Hytten ligger ved 
Sørvatnet, ca. 40 meter fra vannkanten. Mattilsynet ble ikke tilskrevet i den saken, men en ser i 
ettertid at de burde vært høringspart. Terråk jeger- og fiskerforening driver utleie av hytten. De som 
bruker hytten må ta seg inn til fots, det er altså ikke tillatt bruk av motorkjøretøy.  

På bakgrunn av ovennevnte, samt tidligere utbygging av hytte på gnr. 44, bnr. 388, mener 
kommunedirektøren at hensynet til drikkevannskilden, og kommunens plikt til å sikre drikkevannet, 
er så tungtveiende at det bør gis avslag på dispensasjon for oppføring av anneks ved Nervatnet i 
Terråkmarka.  

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 30.01.2023 

Knut Toresen  Kjell Andersen 

kommunedirektør  plan- og utviklingssjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/1525-5 

Saksbehandler: Astrid Nilssen 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

3/2023 09.02.2023 Formannskapet 

 

Søknad om dispensasjon fra kommuneplanens arealdel til bygging av 

gapahuk og sanitæranlegg - 1811/60/1 - Hans Otto Helstad 

Kommunedirektørens innstilling 

Hans Otto Helstad gis dispensasjon fra kommuneplanens arealdel til bygging av gapahuk og 
sanitæranlegg på eiendom 1811/60/1, jf. plan- og bygningsloven § 19-2.  

Dispensasjonen betinger at grunneier søker Nordland fylkeskommune om avkjørselstillatelse. 

Dersom det under arbeidet oppdages gjenstander, ansamlinger av trekull, unaturlige/uventede 
steinkonstruksjoner eller andre levninger som viser eldre aktivitet i området, må 
kulturminnemyndighetene underrettes umiddelbart.  

Begrunnelse for vedtaket som i saksutredningen.  

Vedtaket er fattet med hjemmel i kommunelovens § 5-3 om delegering, samt Bindal kommunes 
delegeringsreglement vedtatt av kommunestyret i sak 29/22.  

 

 

 
 
 
 

Saksopplysninger 

Hans Otto Helstad søker om dispensasjon fra kommuneplanens arealdel for oppføring av gapahuk og 
sanitæranlegg i Skiftesvika på eiendom 1811/60/1. Gapahuk og sanitærhus skal plasseres i et viktig 
friluftsområde, og skal benyttes i tilknytning til friluftsinteresser i området.  

Omsøkt areal er i kommuneplanens arealdel regulert som LNF sone 1, der fradeling og bygging, 
utenom stedbunden næring, er forbudt.   

Saken ble sendt på høring 14.12.2022 med høringsfrist 14.01.2023. Kommunen har mottatt to 
uttalelser i saken. Hovedtrekkene i uttalelsene er gjengitt nedenfor.  
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Sametinget:  
«Etter vår vurdering av beliggenhet og ellers kjente forhold kan vi ikke se at det er fare for at tiltaket 
kommer i konflikt med automatisk fredete kulturminner. Sametinget har derfor ingen spesielle 
merknader til planforslaget.»  

«Skulle det likevel under arbeidet i marken komme fram gjenstander eller andre levninger som viser 
eldre aktivitet i området, må arbeidet stanses og melding sendes Sametinget omgående, jf. lov 9. juni 
1978 nr. 50 om kulturminner (kml.) § 8 annet ledd. Vi forutsetter at dette pålegg formidles videre til 
dem som skal utføre arbeidet i marken.»  

Nordland fylkeskommune:  
Fylkesveg 
«Nordland fylkeskommune eier, drifter, vedlikeholder og forvalter fylkesvegene i kommunen. Vår 
interesse her er fremkommelighet og trafikksikkerhet langs fylkesvegene, hvor nullvisjonen, om null 
drepte eller hardt skade i vegtrafikken, ligger til grunn. Fylkeskommunen som vegmyndighet har 
ansvar for å sørge for at vegnormalene, og andre regionale arealpolitiske føringer blir ivaretatt. 
Dersom tiltaket strider mot disse, anses det å stride mot vesentlige regionale interesser.  

I sakspapirene står det at det søkes om oppføring av gapahuk og sanitæranlegg. Her er det viktig at 
det også settes av areal for adkomst og parkering. Adkomst til det omsøkte tiltaket er fra fylkesveg 
7200, Vassåsveien, der fartsgrensen er 80 km/t, og årsdøgntrafikk er ca. 260.  

Hvis kommunen aksepterer dispensasjonssøknaden, må det søkes til Nordland fylkeskommune om 
avkjørselstillatelse. Søker kan forvente positiv behandling av en slik søknad, med vilkår om at 
avkjørsel og parkering utformes i henhold til gjeldende vegnormaler.»  

Kulturminner  
«Tiltaket er sjekket mot våre arkiver. Så langt en kjenner til, er det ikke i konflikt med kjente 
verneverdige kulturminner. Alle kulturminner er imidlertid ikke registrert. Skulle kommunen innvilge 
søknaden, vil fylkeskommunen derfor vise til tiltakshavers aktsomhets- og meldeplikt dersom en 
under markinngrep skulle støte på fornminner, jf. kulturminnelovens § 8 andre ledd. Dersom det 
under arbeidet skulle oppdages gjenstander, ansamlinger av trekull eller unaturlige/uventede 
steinkonsentrasjoner må vi underrettes umiddelbart. Det forutsettes at nevnte pålegg bringes videre 
til dem som skal utføre arbeide i marken.»  
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Omsøkt areal, oversiktskart i målestokk 1:20000. 

 

Vurdering 

Kommunen kan gi varig eller midlertidig dispensasjon fra bestemmelser i eller i medhold av denne 
lov, jf. plan- og bygningsloven (PBL) § 19-2.  

Dispensasjonen kan i henhold til PBL § 19-2 annet ledd ikke gis dersom hensynene bak bestemmelsen 
det dispenseres fra, eller hensynene i lovens formålsbestemmelser, eller nasjonale eller regionale 
interesser, blir vesentlig tilsidesatt. I tillegg må fordelene ved å gi dispensasjon være klart større enn 
ulempene etter en samlet vurdering.  

I LNF1 er det landbruk- natur, friluftsliv- og reindriftsinteresser det skal tas hensyn til. Gapahuk og 
sanitæranlegg skal oppføres i et område som ligger nært tilknyttet fylkesvei 7200, Vassåsveien. 
Området ligger i strandsonen til Osan. Allmennhetens rett til fri ferdsel vil ikke bli vesentlig svekket 
da bygging av gapahuk og sanitæranlegg tilrettelegger for utøvelse av friluftsliv. Gapahuk plasseres 
på en høyde 6-7 meter og havet, og med bratt skråning ned mot sjøen.  

Området er et viktig friluftsområde, og blir benyttet av allmennheten. Tilrettelegging av området 
synes positivt for friluftslivsinteressene i området. Brukerfrekvensen er ganske stor, og tilrettelegging 
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av området vil gagne allmennhetens interesser med tanke på fast etablert leirplass, forsøpling og 
menneskelig avfall.  

Det er ikke landbruksinteresser der gapahuk og sanitæranlegg skal plasseres. Omsøkt areal ligger i 
område med barskog av lav bonitet og jorddekt grunn.  

Det er ikke registrert viktige naturtyper eller trua/sårbare arter i området. Det er heller ikke registrert 
kulturminner i området.  

På bakgrunn av ovennevnte mener kommunedirektøren at hensynet til LNF1-området i 
kommuneplanenes arealdel, natur- og kulturmiljø og landskap ikke er vesentlig tilsidesatt. Friluftsliv 
og allmenne interesser er i stor grad hensyntatt i denne saken.  

Etter en samlet vurdering mener kommunedirektøren at fordelene ved å gi dispensasjon er klart 
større enn ulempene, og mener dispensasjon kan gis, jf. PBL § 19-2.  

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 23.01.2023 

Knut Toresen  Kjell Andersen 

kommunedirektør  plan- og utviklingssjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/1499-5 

Saksbehandler: Bjørn Inge Lange 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

4/2023 09.02.2023 Formannskapet 

 

Søknad om dispensasjon fra reguleringsplan Aspvika, PlanID 197803 - bygging 

av adkomsveg til hytte - May Sissel Husby Svarte og Steinar Svarte 

Kommunedirektørens innstilling 

 
May Sissel Husby Svarte og Steinar Svarte gis dispensasjon fra reguleringsplan for Aspvika 
hytteområde med bestemmelser, planID: 197803, til bygging av veg på gnr. 20, bnr. 1, jfr. plan- og 
bygningsloven § 19-2.  

Dispensasjonen gis på følgende betingelser: 

• Skriftlig bekreftelse på godkjenning av vegtraséen fra grunneier Vigdis Sund må forelegges 
kommunen før byggearbeidet starter opp. 

• Det må søkes om byggetillatelse før tiltaket settes i gang. 
• Vegen må bygges i henhold til tegning og kart i dispensasjonssøknaden datert 17.11.2022 

 
Dersom det under arbeidet oppdages gjenstander, ansamlinger av trekull, unaturlige/ uventede 
steinkonsentrasjoner eller andre levninger som viser eldre aktivitet i området, må 
kulturminnemyndighetene underrettes umiddelbart. 

Begrunnelse for vedtak som i saksutredningen. 
 
Vedtaket er fattet med hjemmel i kommunelovens § 5-3 om delegering, samt Bindal kommunes 
delegeringsreglement vedtatt av kommunestyret i sak 29/22. 

Saksopplysninger 
May Sissel Husby Svarte og Steinar Svarte søker om bygging av 70 meter adkomstveg og legging av 
vannledning i samme trasé. Det er lagt opp til felles parkering oppe ved fylkesveien med gangstier 
ned til hyttene. På bakgrunn av dette søker May Sissel Husby Svarte og Steinar Svarte om 
dispensasjon fra reguleringsplanen Aspvika til bygging av adkomstveg til sin hytte. 

Vegtraseen blir liggende ca. 55 meter fra sjøen på det nærmeste. Det er ingen byggegrense i 
reguleringsplanen og derfor er det 100 meters grensen i PBL § 1-8 som gjelder. 
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I dag er adkomsten en sti som til dels ligger i ei kløft. Denne stien er blitt benyttet siden byggestart i 
1978. Vegen skal legges nede i den kløfta der stien går i dag, og blir derfor liggende skjult i terrenget. 

Hytta har ikke drikkevann og det ligger kommunalt vann like ved der hvor adkomstvegen skal starte. 
Det er derfor ønskelig å legge veg og vannledning i samme trasé, da dette vil gi både kostnads- og 
ressursbesparelser. 

 
Omsøkt vegtrasé 
 
Søknaden er sendt på høring til Statsforvalteren i Nordland, Nordland fylkeskommune, Sametinget og 
Voengelh-Njaarke reinbeitedistrikt med høringsfrist satt til 8. januar 2023. 
Bindal kommune har mottatt to høringsuttalelser innen høringsfristens utløp. Hovedtrekkene i 
uttalelsene er gjengitt nedenfor. 

Sametinget: 
Skulle det likevel under arbeid i marken komme fram gjenstander eller andre levninger som viser eldre 
aktivitet i området, må arbeidet stanses og melding sendes Sametinget omgående, jf. lov 9. juni 1978 
nr. 50 om kulturminner (kml.) § 8 annet ledd. Vi forutsetter at dette pålegg formidles videre til dem 
som skal utføre arbeidet i marken. 

Vi minner om at alle samiske kulturminner fra 1917 eller eldre er automatisk fredet ifølge kml. § 4 
annet ledd. Samiske kulturminner kan for eksempel være hustufter, gammetufter, teltboplasser 
(synlig som et steinsatt ildsted), ulike typer anlegg brukt ved jakt, fangst, fiske, reindrift eller 
husdyrhold, graver, offerplasser eller steder det knytter seg sagn til. Mange av disse er fortsatt ikke 
funnet og registrert av kulturminnevernet. 

Statsforvalteren: 
Det ser for oss ut til å ha vært en klar forutsetning da reguleringsplanen ble utarbeidet og vedtatt at 
det ikke skulle etableres veger til hyttene. Vi mener hensynene bak planens løsning når det gjelder 
parkering og adkomst til hyttene vil bli vesentlig tilsidesatt dersom dispensasjon gis. 

Kommunen har opplyst at det tidligere er innvilget dispensasjon til bygging av adkomstveg lenger sør 
i området. Vi minner om at hver dispensasjonssak må vurderes konkret, men vi kan ikke anbefale en 
praksis der det gjennom dispensasjoner åpnes for etablering av veger i hyttefelt som var forutsatt å 
ikke ha veger. 

Det er snakk om et relativt stort planområde, og spørsmålet om dispensasjon bør vurderes også ut fra 
at det kan være ønske om tilsvarende løsning for flere hytteeiere. Dette kan tilsi en planprosess der 
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det for hele området vurderes om det skal åpnes opp for etablering av adkomstveier i planområdet, 
og hvor disse i så fall skal plasseres. 

Den klare hovedregelen er at planer skal følges inntil de oppheves eller endres. Hensynet til 
demokrati, offentlighet og helhetlig arealbruk gjør det viktig at planendring skjer i samsvar med 
reglene om arealplanlegging og ikke ved en rekke enkeltdispensasjoner. Dersom reguleringsplanen 
ikke lenger gir uttrykk for hvordan kommunen ønsker å utnytte området, bør kommunen 
gjennomføre en planprosess. En planprosess vil i større grad enn enkeltdispensasjoner sikre at 
helhetlige hensyn ivaretas og at eiendommene ses i sammenheng.  

 

Vurdering 
Kommunen kan gi varig eller midlertidig dispensasjon fra bestemmelser i eller i medhold av denne 
lov, jfr. PBL § 19-2. 

Dispensasjon kan i henhold til plan- og bygningsloven § 19-2 annet ledd ikke gis dersom hensynene 
bak bestemmelsen det dispenseres fra, eller hensynene i lovens formålsbestemmelse, eller nasjonale 
eller regionale interesser, blir vesentlig tilsidesatt. I tillegg må fordelene ved å gi dispensasjon være 
klart større enn ulempene etter en samlet vurdering. 

Det er lagt opp til felles adkomst med felles parkeringsplasser for alle hyttene i planen. Noen hytter 
ligger like ved parkeringsplassen, mens andre ligger lenger unna. Området vegen skal gå igjennom, er 
regulert til jord og skogbruk. Arealet hvor vegen skal gå består av blandingsskog av middels bonitet. 
Det betyr at det ikke er noen stor konflikt med jord- og skogbruksinteressene. 

I reguleringsplanen ble det ikke lagt opp til at det skulle kjøres frem til hyttene. Likevel er det 5 hytter 
som kan kjøre til tomta. Dagens samfunn har andre krav til lettere adkomst til hyttene enn det det var i 
1978, da planen ble vedtatt. Omsøkt vegtrasé vil ikke medføre noen ulempe for eventuell fremføring 
av veg til andre hytter, da det ikke er noen andre hytter i denne delen av planområdet. Traséen ligger i 
et område med åpen fastmark. Den vil heller ikke være i konflikt med jord- og skogbruksinteressene. 

På bakgrunn av ovennevnte mener kommunedirektøren at hensynet til reguleringsplanen for Aspvika 
ikke vesentlig tilsidesettes. 

Søknaden skal også vurderes etter naturmangfoldloven. Det er verken registrert viktige naturtyper eller 
trua/sårbare arter i dette området. Vegen skal plasseres i et område med åpen fastmark. 
Kommunedirektøren kan ikke se at omsøkte tiltak vil føre til skade på naturmangfoldet eller føre til en 
uforholdsmessig stor belastning på økosystemet. 

Plan- og bygningslovens § 1-8 har et bygge- og deleforbud i 100-meters beltet langs sjø. Dette gjelder 
også reguleringsplaner uten byggegrense. Vegtraseen blir liggende ca. 55 meter fra sjøen på det 
nærmeste. Det betyr at dersom vegen skal bygges, må det gis dispensasjon fra PBL § 1-8. 

Selv om vegen blir liggende mindre enn 100 meter fra strandlinjen, vil den ikke bli liggende i 
potensiell tilgjengelig strandsone, jfr. SSBs registreringer. Videre vil den heller ikke ligge innenfor 
funksjonell strandsone, da den ligger oppe på en forhøyning som er høyere enn 25 meter over havet. 

På bakgrunn av ovennevnte mener kommunedirektøren at hensynet til natur- og kulturmiljø, 
friluftsliv, landskap og andre allmenne interesser i strandsonen ikke er vesentlig tilsidesatt. Det betyr 
at hensynet bak byggeforbudet i strandsonen ikke vesentlig tilsidesettes. 

Ett av delmålene i kommuneplanens samfunnsdel er; «Bindal kommune skal legge til rette for en 
bærekraftig utvikling av strandsonen hvor arealplanen klart definerer utbyggingsområder. Bindal 
kommune skal ha en positiv tilnærming i forhold til å innfri befolkningens ønsker om bygging i 
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strandsonen der dette ikke kommer i konflikt med viktige frilufts- eller naturområder» I dette tilfellet 
er ikke det omsøkte tiltaket i konflikt med viktige frilufts- eller naturområder. Det anses som en 
fordel at delmålene i denne planen innfris. 

En fordel med vegtraséen er at den legges i en naturlig forsenkning i terrenget, slik at inngrepene i 
landskapet blir minimale. Veg fram til hytta vil lette muligheten for funksjonshemmede, eldre, uføre 
og barn å benytte hytta. Videre vil vegen lette adkomsten med materialer og utstyr i forbindelse med 
vedlikehold og endring av hytta. Dette vil føre til mer bruk og bedre vedlikehold av hytta. 

På bakgrunn av ovennevnte mener kommunedirektøren etter en samlet vurdering at fordelene ved å 
gi dispensasjon er klart større enn ulempene. 

Siden det her søkes om å bygge en kort veg i en naturlig forsenkning i terrenget, er dette et såpass 
lite tiltak, at en reguleringsendring vil være unødvendig ressurskrevende. Kommunedirektøren 
mener derfor at det kan gis dispensasjon, jfr. PBL § 19-2. 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 25.01.2023 

Knut Toresen  Kjell Andersen 

kommunedirektør  plan- og utviklingssjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/506-10 

Saksbehandler: Bjørn Inge Lange 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

5/2023 09.02.2023 Formannskapet 

 

Søknad om dispensasjon fra kommunedelplan for kystsonen og 

reguleringsplan til utfylling i sjø og utvidelse av industriområde - Brukstomta 

Næringspark AS 

Kommunedirektørens innstilling 

Søknad fra Brukstomta Næringspark om dispensasjon for utfylling i sjø samt flytting av byggegrensa 
tilsvarende 6 meter fra fyllingsfronten på gnr. 44, bnr. 500 og bnr. 80, innvilges som omsøkt, jfr. plan- 
og bygningsloven §§ 1-8 og 19-2. Dispensasjonen innvilges på følgende vilkår: 

1. Stor spredning av finpartikler må hindres, for eksempel ved bruk av duk. 
2. Arbeidet må gjennomføres på høsten og/eller tidlig vinter. 
3. Det må brukes rene masser ved planlagt utfylling i sjø. 
4. Statsforvalteren gir tillatelse etter forurensingsloven. 
5. Det søkes om byggetillatelse og arbeidet med utfyllingen kan ikke starte opp før slik tillatelse 

er gitt. 

Søknad om dispensasjon til endring av formål fra camping til næringsbebyggelse på Terråk, gnr. 44, 
bnr. 80, avslåes i påvente av eventuell reguleringsendring, jfr. plan- og bygningsloven § 19-2. 

Begrunnelse for vedtak som i saksutredningen. 

Vedtaket er fattet med hjemmel i kommunelovens § 5-3 om delegering, samt Bindal kommunes 
delegeringsreglement vedtatt av kommunestyret i sak 29/22, den 28.04.22. 

 

 

Saksopplysninger 
Brukstomta Næringspark AS søker om å fylle opp ca. 2,5 daa i sjø på Terråk. Området ligger utenfor 
Brukstomta Næringsparks eiendom gnr. 44, bnr. 500 og utenfor gnr. 44, bnr. 80, som eies av Geir 
Inge Pettersen. Arealet i sjø, er i kystsoneplanen for Bindal, båndlagt for regulering med bygge- og 
deleforbud.  

Terråk Industripark har en intensjonsavtale om denne oppfyllingen, samt muligheten til å kjøpe inntil 
halvparten av arealet på naboeiendommen til Geir Inge Pettersen, gnr. 44, bnr. 80. Dette arealet er i 
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reguleringsplanen Brukstomta Næringspark, avsatt til campingplass. Terråk Industripark søker om 
konsesjon for etablering av settefiskanlegg på gnr. 44, bnr. 500, og har i forbindelse med dette behov 
for et større areal.  

Utfyllingen vil skje på grunt vann. Det arealet av naboeiendommen som skal kjøpes og benyttes til 
næringsareal, er i dag benyttet som lager for næringsvirksomhet, men i reguleringsplanen for 
Brukstomta Næringspark er det avsatt til camping. 

Ovennevnte fører til at det søkes om dispensasjon fra kystsoneplanen og reguleringsplanen for 
Brukstomta Næringspark, jfr. §§ 19-2 og 1-8. 

 
Det gule området er gnr. 44, bnr. 500 og område i vest, er naboeiendommen gnr. 44, bnr. 80. Den røde streken 
skisserer hvor langt ut det skal fylles opp. 
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Reguleringsplan for Brukstomta Næringspark, M=1:1500 

Saken er forelagt Statsforvalteren i Nordland, Nordland Fylkeskommune, Nord-Trøndelag havn og 
Fiskeridirektoratet med frist for uttalelse satt til 18.12.2022. 

Det er kommet tre uttalelser innen høringsfristens utløp. Hovedtrekkene i uttalelsene er gjengitt 
nedenfor. 

Fylkeskommunen: 
Tiltaket er sjekket mot våre arkiver. Så langt en kjenner til, er det ikke i konflikt med kjente 
verneverdige kulturminner. Alle kulturminner er imidlertid ikke registrert. Skulle kommunen innvilge 
søknaden, vil fylkeskommunen derfor vise til tiltakshavers aktsomhets- og meldeplikt dersom en 
under markinngrep skulle støte på fornminner, jf. kulturminnelovens § 8 andre ledd. Dersom det 
under arbeidet skulle oppdages gjenstander, ansamlinger av trekull eller unaturlige/uventede 
steinkonsentrasjoner må vi underrettes umiddelbart. Det forutsettes at nevnte pålegg bringes videre 
til dem som skal utføre arbeide i marken. 

Fiskeridirektoratet: 
Utfylling i sjø vil, spesielt i anleggsperioden, kunne medføre midlertidige effekter i området rundt 
utfyllingen. Utfylling av masser i sjø vil føre til oppvirvling av finpartikulært materiale som lett kan 
spres i et større område. Sedimenter kan inneholde flere ulike kjemikalier og miljøgifter som holder 
seg i vannmassene over lang tid. Finpartikulært materiale som holder seg i vannmassene over lang tid 
følger havstrømmene og kan dermed også spres langt fra tiltaksområdet å gjøre skade i det marine 
økosystemet, inkludert på gytende fisk, tidlige livsstadier og over trofiske nivåer når fisk spiser andre 
dyr som har fått i seg partikler. Effekten av tiltakene vil være avhengig av massene som brukes til 
utfyllingen både med hensyn til størrelse og innhold.  

Vi ber om at det brukes rene masser ved planlagt utfylling i sjø. Bruk av slik duk kan redusere 
spredning av finpartikulært materiale noe, men de minste partiklene vil ikke stoppes av en slik duk. 
Utfylling i sjø medfører også permanent ødeleggelse av naturen som fylles ut. Hvor omfattende de 
permanente konsekvensene av en utfylling vil være, avhenger av hvor stor del av naturtypen som vil 
bli ødelagt gjennom tiltaket. Her vil det også være viktig å se et større område i sammenheng, enn 
bare naturtypen på stedet. 
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Vi gjør oppmerksom på at planlagt tiltaksområde er i direkte konflikt med et relativt stort kartlagt 
gytefelt for kysttorsk, og ber derfor om at tiltaket gjennomføres utenfor gyteperioden for kysttorsk 
(mars-mai). Vi ber om at tiltaket planlegges gjennomført på høst og tidlig vinter da det er perioden 
hvor livet i kystsonen ligger mest i ro. Vi vil også uttale oss når tiltakshaver må søke om tillatelse til 
tiltaket hos Statsforvalteren i Nordland. Fiskeridirektoratet har ingen innvendinger til at det gis 
dispensasjon forutsatt at de marine verdiene ivaretas som beskrevet. 

Statsforvalteren i Nordland: 
Omsøkte tiltak er avhengig av dispensasjon fra kystsoneplanen når det gjelder arealformålet bruk og 
vern av sjø og vassdrag, og i tillegg dispensasjon fra reguleringsplankravet. Videre er tiltaket 
avhengig av dispensasjon fra reguleringsplanens formål campingplass og fra byggeforbudet i 100- 
metersbeltet mot sjø. 

Arealbruken i Bindalsfjorden bør etter vår oppfatning avklares i plansammenheng, særlig der det er 
snakk om arealbruk som kan påvirke fjordsystemet som vandrings- og oppholdsområde for ville 
bestander av anadrome laksefisk. 

Statsforvalteren forutsetter at kommunen ved behandlingen av saken er seg bevisst at hele 
Bindalsfjorden og Tosenfjorden har stor verdi for sjøørret, sjørøye og villaks. 

Vi minner om at prinsippene i naturmangfoldloven §§ 8 til 12 skal legges til grunn som retningslinjer 
ved utøving av offentlig myndighet, og vurderingen skal i henhold til § 7 fremgå av beslutningen. 

 Vi ber om å bli orientert om vedtaket i saken.  

Vurdering 
Kommunen kan gi varig eller midlertidig dispensasjon fra bestemmelser i eller i medhold av denne 
lov, jfr. PBL § 19-2. 

Dispensasjon kan i henhold til plan- og bygningsloven § 19-2 annet ledd ikke gis dersom hensynene 
bak bestemmelsen det dispenseres fra, eller hensynene i lovens formålsbestemmelse, eller nasjonale 
eller regionale interesser, blir vesentlig tilsidesatt. I tillegg må fordelene ved å gi dispensasjon være 
klart større enn ulempene etter en samlet vurdering. Det kan ikke dispenseres fra 
saksbehandlingsregler. 

I denne saken søkes det om dispensasjon til to endringer fra gjeldende planer. Det er en utfylling i 
sjøen der det søkes om dispensasjon fra bygge- og deleforbudet i påvente av regulering og fra 
formålet flerbruksområde i sjø til næringsformål. Det andre det søkes om dispensasjon til er å endre 
hele området med formål campingplass til næringsbebyggelse. Siden dette er to forskjellige 
endringer fra forskjellige planer og bestemmelser, må det gjøres en individuell behandling. Utfylling i 
sjø vurderes først. 

Søknaden skal også vurderes etter naturmangfoldsloven. I denne saken søkes det fylling i sjø til et 
landbasert oppdrettsanlegg, der det verken er registrert viktige naturtyper eller trua/sårbare arter. 
Landområdet innenfor utfyllingen er tidligere vurdert i forhold til naturmangfoldsloven i forbindelse 
med reguleringsplanen og lagt ut til næringsbebyggelse. Kommunedirektøren kan ikke se at tiltaket 
vil føre til skade på naturmangfoldet eller føre til en uforholdsmessig stor belastning på økosystemet. 

Hensikten med båndleggingen for regulering i kystsoneplanen var å stoppe ny oppdrettsvirksomhet i 
sjø, inntil det forelå en konsekvensanalyse av nye oppdrettslokaliteter i Bindalsfjorden og 
Tosenfjorden. Det foreligger nå en rapport om oppdrett av laksefisk i åpne anlegg i Bindalsfjorden og 
Tosenfjorden og konsekvensene for villaks, sjøørret, sjørøye og ulike arter av hvitfisk fra 2019.  Det er 
i første rekke hensynet til villaksen som er bakgrunnen for båndleggingen. En utfylling i sjø til 
næringsbebyggelse for etablering av et settefiskanlegg vil ikke ha innvirkning på villaksen. Det er 
nyetableringer av oppdrettsanlegg i sjø, båndleggingen er ment å stoppe. 
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I 100-metersbeltet langs sjø gjelder det etter plan- og bygningsloven § 1-8 andre ledd et generelt 
bygge- og deleforbud. Forbudet gjelder så langt ikke annen byggegrense er fastsatt i 
kommuneplanens arealdel eller reguleringsplan, se plan- og bygningsloven § 1-8 tredje ledd som 
viser til §§ 11-9 nr. 5 og 12-7 nr. 2. I dette 100-metersbeltet skal det i henhold til plan- og 
bygningsloven § 1-8 tas særlig hensyn til natur- og kulturmiljø, friluftsliv, landskap og andre allmenne 
interesser. 

I reguleringsplanen for Brukstomta Næringspark er det satt ei byggegrense for næringsområde på 6 
meter fra strandsonen. Når det fylles ut i sjøen vil gjeldende grense fra sjøen øke, og utvidelsen av 
næringsområdet vil ikke medføre utvidelse av byggeområde slik det søkes om. Derfor må 
byggegrensen flyttes tilsvarende. 

At byggegrensa flyttes ut på det oppfylte området utenfor et eksisterende næringsområde vil ikke 
medføre noen endringer med hensyn til natur- og kulturmiljø, friluftsliv, landskap og andre allmenne 
interesser i forhold til dagens situasjon. Flyttinga langs det utfylte området vil øke fra 0 til 30 meter, 
da området som skal fylles ut er skrått på eksisterende område til næringsbebyggelse. På bakgrunn 
av dette vil ikke justeringa av byggegrensa vesentlig tilsidesette hensikten med bygge- og 
deleforbudet i 100-meters beltet langs sjø. 

Fiskeridirektoratet anbefaler å hindre stor spredning av finpartikler og at arbeidet gjennomføres på 
høsten og tidlig vinter, da det er perioden hvor livet i kystsonen ligger mest i ro. Videre ber 
fiskeridirektoratet om at det brukes rene masser ved planlagt utfylling i sjø. Bruk av duk kan redusere 
spredning av finpartikulært materiale noe, men de minste partiklene vil ikke stoppes av en slik duk. 
Anbefalingene fra fiskeridirektoratet bør settes som vilkår for en eventuell dispensasjon for hindre å 
gjøre skade i det marine økosystemet, inkludert på gytende fisk og tidlige livsstadier. 

Dersom det tas hensyn til fiskeridirektoratets innspill og stilles vilkår for dispensasjon som nevnt 
ovenfor, vil ulempen ved utfyllingen være minimale. Det er tross alt et relativt lite område som skal 
fylles ut sett, i forhold til dagens industriområde. Forurensing i forbindelse med utfyllingen er ikke 
vurdert, da det er Statsforvalteren som behandler saken etter forurensingsloven. 

Fordelen med utfyllingen i sjø, er at det legger til rett for næringsutvikling i form av landbasert 
oppdrettsvirksomhet på Terråk. Etter at Bindalsbruket gikk konkurs, har det vært et mål å skape ny 
virksomhet og nye arbeidsplasser på Brukstomta. 

På bakgrunn av ovennevnte mener kommunedirektøren etter en samlet vurdering at fordelene ved å 
gi dispensasjon til utfylling av et område i sjø er klart større enn ulempene.  

En reguleringsplan er blitt til gjennom en planprosess, der hensynene til offentlighet, samråd og 
medvirkning blir ivaretatt. Den klare hovedregelen er at planer skal følges inntil de oppheves eller 
endres. Hensynene til demokrati, offentlighet og helhetlig arealbruk gjør det viktig at planendringer 
skjer i samsvar med reglene om arealplanlegging, og ikke ved enkeltdispensasjoner. 

Det å regulere hele campingplassen til næringsbebyggelse vil være så stor endring av 
reguleringsplanen at det bør gjøres ved en reguleringsendring, med hensyn til offentlighet og 
demokrati som nevnt over. Både naboer, lokalsamfunn og hele Bindals befolkning har rett til å bli tatt 
med på en slik endring av reguleringsplanen. 

En annen sak er behovet for denne utvidelsen av område avsatt til næringsbebyggelse. Etter 
utfyllingen vil tomta det ønskes landbasert oppdrett på være 30 daa. Med en utnyttelsesgrad på 60% 
bebygd areal, betyr det at man kan oppføre bygninger med total grunnflate på 18 000 m2. Til 
sammenligning er nybygget på Svaberget ca. 9500 m2. Før man gjennomfører en slik endring av 
reguleringsplanen, bør det foreligge mer konkrete planer og en reguleringsendring vil være en mer 
omfattende prosess som skal legge til rette for den framtidige bruken av området. Planprosessen ved 
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endring av reguleringsplan tar hensyn til offentlighet, samråd og medvirkning, noe man ikke oppnår 
ved en dispensasjon fra planen. 

Bakgrunnen for at det ble avsatt et område til campingplass, var behovet for en plass for 
bobilparkering og utleiehytter på Terråk. Dersom hele området som er avsatt til camping endres til 
næringsbebyggelse, vil hensynet bak utlegging av dette området til camping bli vesentlig tilsidesatt. 
En planprosess der endring av planen behandles, vil kunne medføre en grundig vurdering av behovet 
for næring kontra camping på Terråk med mulighet for medvirkning fra alle som kan ha interesse i 
området. 

På bakgrunn av ovennevnte, kan det ikke gis dispensasjon til å endre formålet fra campingplass til 
næringsbebyggelse i reguleringsplanen for Brukstomta Næringspark, jfr. plan- og bygningslovens  
§ 19-2 annet ledd.  

Siden utfyllingen i sjø er en liten utvidelse av det eksisterende området til næringsbebyggelse, og det 
ikke er i konflikt med noen andre interesser i området, mener kommunedirektøren at det kan gis 
dispensasjon på de vilkår som Fiskeridirektoratet anbefaler, jfr. PBL § 19-2. 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 23.01.2023 

Knut Toresen  Kjell Andersen 

kommunedirektør  plan- og utviklingssjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/1540-2 

Saksbehandler: Åsmund Myrvang 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

6/2023 09.02.2023 Formannskapet 

 

Søknad om konsesjon på erverv av fast eiendom - 1811/16/1 - Espen Hald 

 

Kommunedirektørens innstilling 

 

Bindal kommune innvilger søknad om konsesjon for erverv av eiendom gnr. 16 bnr. 1 på Hald i Bindal 
kommune, Espen Hald, jf. Lov om konsesjon ved erverv av fast eiendom § 1, § 5 andre ledd og § 9 
fjerde ledd. Vedtaket bygger på en samlet vurdering, jf. saksutredning.  

Vedtaket kan påklages. 

 Vedtaket fattes med hjemmel i kommuneloven § 5-3 om delegering, samt vedtak i kommunestyret 
sak 29/22, den 28.04.22. 

 

Vedlegg 

1 Søknad konsesjon  

2 Kjøpekontrakt  

3 Verdivurdering  

 

 

Saksopplysninger 

Espen Hald søker om konsesjon for erverv av landbrukseiendom gnr. 16 bnr. 1 på Hald i Bindal 
kommune. Espen driver i dag melk- og kjøttproduksjon på Holm – ca 2,8 km unna.  

Overdrager: Tone Grete Busch  

Kjøpesum: kroner 1 400 000,-  

Hensikten med ervervet: Kjøpes som tilleggsareal for annen landbrukseiendom. Aktiv bruk av jord og 
skog. Søker har ikke til hensikt å tilflytte eiendommen.  

22



 

 

 

Eiendommens totalareal er på 369,2 daa med følgende arealfordeling: 

 

23



 

 

 

 

 

 

 

24



 

 

Lovgrunnlag 

Lov om konsesjon, LOV-1974-05-31-19, sist endret fra 01.01.2021 

K-sak 29/22: Delegeringsreglement for Bindal kommune, datert 28.4.2022 

 

I lovens § 1 (formålsparagrafen) står det at: 

«Loven har til formål å regulere og kontrollere omsetningen av fast eiendom for å oppnå et 
effektivt vern om landbrukets produksjonsarealer og slike eier- og bruksforhold som er mest 
gagnlige for samfunnet, bl.a. for å tilgodese: 

1. framtidige generasjoners behov 

2. landbruksnæringen 

3. behovet for utbyggingsgrunn 

4. hensynet til miljøet, allmenne naturverninteresser og friluftsinteresser 

5. hensynet til bosettingen.» 

 

§ 9.(særlige forhold for landbrukseiendommer) 

Ved avgjørelsen av søknad om konsesjon for erverv av eiendom som skal nyttes til 
landbruksformål skal det legges særlig vekt på: 

1. om erververs formål vil ivareta hensynet til bosettingen i området, 

2. om ervervet innebærer en driftsmessig god løsning, 

3. om erververen anses skikket til å drive eiendommen, 

4. om ervervet ivaretar hensynet til helhetlig ressursforvaltning og kulturlandskapet. 

 

Vurdering 

 

En samfunnsmessig forsvarlig prisutvikling:  

I henhold til Rundskriv M/1- 2021 – Konsesjon, priskontroll og boplikt skal prisvurdering unnlates for 
bebygde, konsesjonspliktige landbrukseiendommer hvor kjøpesummen er under 3,5 millioner kroner. 
Beløpsgrenseunntaket får bare anvendelse hvor ervervet skjer til boligformål.  

I denne saken er formålet tilleggsareal og ikke bolig. Når det samtidig er over 35 daa fulldyrka areal, 
utløses det priskontroll selv om kjøpesum er under 3,5 millioner kroner. 
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Kommunes vurdering av pris:  

Det er foretatt en verdivurdering av Takstforum Midt-Norge v/Helge Kvalø. Dette er en uavhengig og 
sertifisert takstmann, så kommunedirektøren legger hans vurderinger av bygningsmasse til grunn. 

Boligen er opprinnelig fra 1750, men ombygd og tilbygd i 1955 og 1965, og beskrives til å være i 
middels teknisk stand. Anslått verdi bygninger og eiendom utenom skog og dyrkamark – 650.000 
kroner. 

Dyrkamarka er holdt i god hevd og drives i dag av kjøper. Verdien er satt til 100.000 kroner for 
dyrkamark. Dette tilsvarer ca 1300 kroner per dekar. Denne summen er nok å betrakte som middels 
til lav, hvis man ser på mulig avkastning på jorda. Denne jorda ligger sør/vest-vendt og har stort 
avlingspotensiale.  

Eiendommens skog- og utmarksverdier: Ettersom eiendommen ikke har en ny skogtakst, vil det bli en 
unøyaktig verdivurdering. Takstmann har forsiktig anslått en verdi på skogen til 300.000. Det må 
påregnes kostnader for å få MIS-registrering, som er ei forutsetning for å få levere skog til industrien.  

Eiendommen har en del dyrkbar jord, se skravert felt. Dette gir potensiale for ytterligere utvikling av 
eiendommen. 
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Markedsverdi er vurdert til 1.050.000, noe under kjøpesum. Det er på en annen side sannsynlig at 
dyrkamarka er vurdert litt lavt av takstmann, så alt i alt vurderes kjøpesum til å være innenfor det 
som må sies å være akseptabelt. 

 

 

Hensynet til bosetting i området:  

Søker opplyser at han ikke har til hensikt å tilflytte eiendommen, men kjøpe den som tilleggsareal til 
egen eiendom. Kommunen kan vektlegge bosettingshensynet for alle konsesjonspliktige 
eiendommer med bolighus.  

Fra Rundskriv M/1- 2021 – Konsesjon, priskontroll og boplikt:  

5.2.3 Bosettingshensynet (side 25)  

«Etter konsesjonsloven § 9 første ledd nr. 1 er bosettingshensynet et forhold 
det skal legges særlig vekt på. Dette innebærer at det må avklares om 
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bosettingshensynet gjør seg gjeldende i det aktuelle området og med hvilken 
tyngde. Det må tas stilling til om det er nedgang eller fare for nedgang i 
folketallet i denne delen av kommunen. Bosettingshensynet kan tilsi at 
søknaden avslås.  

…  

Det er kommunens vurdering av bosettingsutviklingen i det aktuelle området 
som skal tillegges vekt. 

Det kreves ikke at kommunen har bekreftet behovet for å opprettholde eller 
styrke bosettingen gjennom for eksempel investeringer i infrastruktur eller 
lignende. Ved behandlingen av en konsesjonssak er det er derimot 
tilstrekkelig at kommunen har et ønske om å opprettholde eller styrke 
bosettingen i det aktuelle området. Ønsket om å styrke bosettingen kan bare 
vektlegges dersom det er grunn til å tro at andre som ikke allerede bor i 
området, vil erverve eiendommen med sikte på selv å bo der. Gjelder saken 
erverv av tilleggsjord, vil bosettingshensynet kunne ivaretas dersom det er 
grunn til å tro at en utvidelse av ressursgrunnlaget er med på å danne 
grunnlag for videre bosetting på eiendommen.»  

 

Huset på eiendommen har lenge stått tomt, men har vært brukt til feriehus på sommeren. Huset har 
ifølge verdivurdering mangler i forhold til dagens krav til boligstandard. Holm/Hald er ei grend hvor 
man kunne vurdert om bosettingshensynet bør vektes tungt, for å holde liv i grenda. Ervervet kan 
ikke sies å fremme hensynet til bosetting i området, men det er ikke gjort kommunedirektøren kjent 
at andre interessenter ønsker å kjøpe eiendommen for å bosette seg på den.  

 

Hensynet til en driftsmessig god løsning:  

Landbrukseiendommer bør fortrinnsvis bebos og drives av den som eier den. Jorda blir best holdt i 
hevd om den eies av aktive bønder og skog styrker driftsgrunnlaget til gårdsbruket. Kjøper av 
eiendommen har kort vei til jorda, og  ervervet vil sikre at en gård som satser stort, fremdeles har det 
nødvendige ressursgrunnlaget som kreves. 

 

Om erververen anses skikket til å drive eiendommen: 

Erverver leier i dag dyrkamarka, og har gjort det de siste årene. At arealene er i såpass god hevd, 
viser at kjøper innehar de egenskapene og ressursene som kreves for å hente gode avlinger også i 
årene som kommer. Det må også påberegnes skjøtsel av skog og vedlikehold av bygninger, noe 
erverver må kunne anses skikket til, med tanke på tidligere utført utbyggings- og nydyrkingsprosjekt. 

 

Om ervervet ivaretar hensynet til helhetlig ressursforvaltning og kulturlandskapet:  

Kjøper bor i området og vil kunne ivareta eiendommen på en god måte. Det er fulldyrka jord som 
utløser driveplikt, jorda drives av kjøper. 
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Samlet vurdering:  

Vurderingen av en søknad skal være helhetlig og det skal være gode grunner til å avslå en søknad. 
Eiendommen har i utgangspunktet boplikt grunnet arealgrunnlaget.  Med erverver boende i 
nabolaget, og en bygningsmasse som ikke holder dagens standard, vil det være lite hensiktsmessig å 
kreve boplikt i dette tilfellet. Bygningene kommer til å brukes slik som før, da selger har bruksrett på 
hus. Slik sett vil bygningsmassen holdes i hevd, men det er større sannsynlighet for verdiøkning på 
resten av eiendommen. 

 

Konklusjon: Kommunedirektøren anbefaler at formannskapet gir Espen Hald konsesjon for erverv av 
eiendommen, gnr. 16 bnr. 1 i Bindal kommune. 

 

 

 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 16.01.23 

Knut Toresen  Kjell Andersen 

kommunedirektør  plan- og utviklingssjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/1276-14 

Saksbehandler: Bjørn Inge Lange 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

7/2023 09.02.2023 Formannskapet 

 

Klage på vedtak i F-sak 62/2022 - Søknad om dispensasjon fra 

kommuneplanens arealdel til bruksendring fra naust til fritidsbolig - 

1811/42/10 Eyvind Hedel 

Kommunedirektørens innstilling 

Klagen fra Eyvind Hedel, på vedtak i F-sak 62/2022, tas ikke til følge. Etter formannskapets 
vurdering er det ikke fremkommet nye argumenter i klagen som taler for å oppheve vedtak i F-
sak 62/2022. 

Begrunnelse for dette som i saksutredning.  

Vedtaket er fattet med hjemmel i kommunelovens § 5-3 om delegering, samt Bindal kommunes 
delegeringsreglement vedtatt av kommunestyret i sak 29/22, den 28.04.22.  

 

 

 

Saksopplysninger 

Eyvind Hedel klager i brev datert 08.12.2022 over formannskapets vedtak i sak 62/2022 om 
dispensasjon fra kommuneplanens arealdel til bruksendring fra naust til fritidsbolig – 1811/42/10 i 
Bindal. Klagen er innkommet innenfor fristen og tas til behandling. 

Eyvind Hedel søker om dispensasjon fra kommuneplanens arealdel til bruksendring av naust til 
fritidsbolig på eiendommen gnr. 42, bnr. 10. Naustet er bygd og dimensjonert til en åttring, og har 
tidligere vært brukt til opplagring av seksring og åttring. Det er i dag brukt til småbåter og lager. 
Loftet var opprinnelig bygget og innredet til seilloft. Loftet er i seinere tid blitt bruk noe til 
overnatting. 

Eyvind Hedel skriver at det søkes om en bruksendring fra naust til ei "fullverdig" hytte, slikt hytter en 
gang var, altså med en mye enklere form for installasjoner enn i et hus, eller det de nå kaller hytter. 
Første etasje er i første omgang tenkt å være et atelier, men når andre eventuelt overtar må det 
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være adgang til å innrede som oppholdsrom. Det er vanskelig å se at det vil bli installert vann fra 
offentlig ledning eller fra egen brønn. Strøm kan det være aktuelt å legge inn på et senere tidspunkt. 

 
Oversiktskart M=1:25000 

 
Detaljkart M=1:1000 

I epost datert 08.12.2022 fremsatte Eyvind Hedel følgende klage: 

Det foreligger ingen evidens på at der er fare for hverken ras eller flom i området, hverken gjennom 
observasjon av natur eller ved historisk evidens.  
Der er ellers både hytter og nyetablerte kraftlinjer i området.  
Saken påklages.  
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Vurdering 
Kommunen kan gi varig eller midlertidig dispensasjon fra bestemmelser i eller i medhold av denne 
lov, jfr. PBL § 19-2.  

Dispensasjon kan i henhold til plan- og bygningsloven § 19-2 annet ledd ikke gis dersom hensynene 
bak bestemmelsen det dispenseres fra, eller hensynene i lovens formålsbestemmelse, eller nasjonale 
eller regionale interesser, blir vesentlig tilsidesatt. I tillegg må fordelene ved å gi dispensasjon være 
klart større enn ulempene etter en samlet vurdering. 

Eyvind Hedel påpeker at det ikke foreligger bevis for at det er fare for hverken ras eller flom i 
området og at det ellers er hytter og kraftlinjer i området. I sak 62/2022 blir det påpekt at naustet 
ligger i et område med rasfare og fare for flom og at det derfor er en ulempe å gi dispensasjon til 
bruksendring til hytte. I aktsomhetskartene til NVE ligger naustet inne i utløpsområde for jord- og 
flomskred, snøskred og steinsprang. I følge NVE betyr dette at det må vises aktsomhet i disse 
områdene og ikke settes i verk nye byggetiltak uten at det gjøres en grundigere undersøkelse som 
avkrefter at det er rasfare her. Rasfaren er en betydelig ulempe, selv om det ikke har vært ras i 
området. 

Grunn kan bare bebygges, eller eiendom opprettes eller endres, dersom det er tilstrekkelig sikkerhet 
mot fare eller vesentlig ulempe som følge av natur- eller miljøforhold, jfr. PBL §28-1. Bindal 
kommune er i dette tilfellet ansvarlig for å vurdere om grunnen er tilstrekkelig sikker, og skal om 
nødvendig nedlegge forbud mot oppføring av byggverk, eller stille særlige krav til byggegrunn, 
bebyggelse og uteareal. Ifølge fylkeskommunens uttalelse, kan Bindal kommune få erstatningskrav 
ved naturhendelser, dersom det er gitt tillatelse til tiltak etter PBL, på grunn med kjent risiko for 
naturhendelser på tidspunktet tillatelsen ble gitt. 

En ulempe ved bruksendring fra naust til fritidsbolig er at naustet er i et område med to andre naust 
og ei ubebygd nausttomt, samt at det foreslåes lagt ut til eksisterende naustområde. Det vil kunne 
føre til et press fra de andre nausteierne i området om også å få bruksendring til fritidsbolig.  

Videre vil det også kunne gi presedens for andre som måtte ønske å endre bruken av naustet sitt til 
hytte enten det er gammelt eller nytt. Dermed kan det bygges naust først for så å søke om hytte like 
etter med forventning at en slik søknad vil bli innvilget. Dette kan ses på som en mulighet for å få 
hytte helt nede ved sjøen, og det vil være uheldig med mange slike saker. 

I en kommune med lite byggeaktivitet av både boliger og fritidsboliger vil det være en fordel med nye 
fritidsboliger. 

Det er også en fordel med at det etableres en fritidsbolig i nærheten av eksisterende veg. Videre er 
det gunstig med etablering av fritidsbolig på et forholdsvis begrenset område med allerede 
eksisterende tekniske inngrep. 

For å kunne gi dispensasjon skal fordelene ved å gi dispensasjon være klart større enn ulempene. 
Som nevnt over er det to tungtveiende ulemper med å gi dispensasjon; at det vil gi presedens i 
tilsvarende saker, og at naustet ligger i et fareområde for ras og flom. Fordelene ved bruksendringen 
vil ikke kunne oppveie ulempene. På bakgrunn av ovennevnte mener kommunedirektøren etter en 
samlet vurdering, at fordelene ved å gi dispensasjon til bruksendring av naust til hytte, ikke er klart 
større enn ulempene. Dermed er ikke kravene i PBL 19-2 annet ledd til stede og dispensasjon kan 
ikke innvilges. 

Som nevnt ovenfor står det i plan- og bygningsloven at kommunen kan gi varig eller midlertidig 
dispensasjon fra bestemmelser i eller i medhold av denne lov. Det betyr at kommunen ikke trenger gi 
dispensasjon selv om det foreligger grunnlag for å gi dispensasjon. 
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Selv om Eyvind Hedel påpeker at det ikke har vært ras i området og at det står hytter og kraftlinjer i 
området, mener kommunedirektøren fortsatt at fordelene ved å gi dispensasjon til bruksendring av 
naust til hytte, ikke er klart større enn ulempene. 

  

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 23.01.2023 

Knut Toresen  Kjell Andersen 

kommunedirektør  plan- og utviklingssjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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Saksutredning 

  Arkivreferanse: 2022/885-5 

Saksbehandler: Wenche Næsvold 

 

Sakens gang 

Saksnummer Møtedato Utvalg 

8/2023 09.02.2023 Formannskapet 

  Kommunestyret 

 

Finansrapportering 2022 

Kommunedirektørens innstilling 

Finansrapportering 2022 tas til orientering. 

 

 

 

Saksopplysninger 

I henhold til reglement for finansforvaltning for Bindal kommune, vedtatt i kommunestyret 
11.11.2021, sak 67/21, skal det ved tertialrapportering pr. 30. april og pr. 31. august legges fram 
rapporter som viser status for forvaltningen av ledig likviditet og andre midler beregnet for 
driftsformål. I tillegg skal det legges fram årsrapport. 

 

Denne rapporteringen omfatter perioden: 01.01. – 31.12.2022. 

 

 

Innskudd 

 

Innestående på kasse og bank viser følgende utvikling (i hele 1000 kr): 

 31.12.2022 31.12.2021 31.12.2020 

Kasse og bank* 
 

102 550 56 478 106 723 

* Kasse og bank er uten skattetrekksmidler 
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Årsaken til at innestående pr 31.12.2021 er så lavt, sammenlignet med 2022 og 2020, er at 
investeringstilskudd fra Husbanken i forbindelse med sykeheimsutbygging, kr 42 073 000,- ikke ble 
utbetalt før i 2022. 

Innestående beløp i bank svinger betydelig i løpet av en måned. Kommunen har en generell plikt til å 
ha tilstrekkelig likviditet til å dekke de løpende betalingsforpliktelser. 

Det optimale er at plasseringene gjøres slik at likviditetsbehovet blir dekket samtidig som en 
forsvarlig avkastning blir oppnådd.  

Bindal kommune har alle midler plassert i bankinnskudd. Rentebetingelsen er 3-mnd NIBOR pluss et 
avtalt påslag. Pengemarkedsrenten NIBOR 3-mnd var pr. desember 3,26 %. 

Bindal kommune har pr. 31.12.2022 to bankinnskudd på særvilkår; Sparebank 1 Midt Norge, kr 
22 250 826,- og BN Bank kr 1 237 879,-.  

 

Avvik mellom faktisk forvaltning og rammene i finansreglementet, innskudd: 

Ifølge reglementets pkt. 6.1 skal rentebinding ikke avtales for en periode på mer enn 2 år. Alle 
særvilkårsinnskuddene er innenfor tillatt rentebindingsperiode. 

 

Innlån 

Langsiktig gjeld (i hele 1000 kr): 

 31.12.2022 31.12.2021 31.12.2020 

Innlån 207 317 214 398 224 207 

 

 

I detalj har det skjedd følgende endringer i løpet av de siste årene: 

 31.12.2022 31.12.2021 31.12.2020 

Langsiktig gjeld 1/1 214 397 705 224 207 365 186 076 994 

Avdrag lån 7 913 787 8 533 785 7 468 376 

Ekstraord. avdrag 4 934 700 11 310 875 901 253 

Låneopptak 5 768 000 10 035 000 46 500 000 

Langsiktig gjeld  207 317 218 214 397 705 224 207 365 

 

 

Av totale innlån pr. 31.12.2022, kr 207 317 218,-, gjelder kr 6 808 402,- startlån fra Husbanken (11 
stk). Kommunen har 8 lån i Kommunalbanken, 11 startlån i Husbanken og 7 lån i KLP 
Kommunekreditt.  
 

46



 

 

7 lån, totalt kr 161 520 804,-, er pr. 31.12.2022 fastrentelån. Andel fastrentelån pr. 31.12.22 av total 
lånegjeld er 77,91 %. Det er ikke foretatt konvertering av eldre lån i 2022. 

Långiver Fast/Flytende 
rente 

Rente Restgjeld Siste forfall 

Husbanken 11 stk 
startlån 

Flytende 1,38 % 6 808 402 01.11.2031 

Kommunalbanken 
1811031 

Flytende 3,95 % 1 037 020 02.11.2026 

Kommunalbanken 
20080711 

Flytende 3,95 % 840 000 22.12.2028 

Kommunalbanken 
20110902 

Flytende 3,86 % 414 900 31.12.2031 

Kommunalbanken 
20120632 

Flytende 3,95 % 403 820 31.12.2032 

Kommunalbanken 
20150636 

Fast 1,28 % 5 243 520 03.12.2035 

Kommunalbanken 
20150637 

Fast 1,64 % 14 210 660 03.12.2055 

Kommunalbanken 
20180684 

Flytende 3,95 % 18 238 770 30.12.2058 

Kommunalbanken 
20190534 

Fast 2,53 % 37 370 000 02.12.2059 

KLP Kommunekreditt 
01959 

Flytende 3,95 % 4 712 000 30.03.2034 

KLP 36887 Flytende 3,95 % 7 011 000 01.03.2036 

KLP 69882 Fast 2,65 % 52 200 000  31.12.2058 

KLP 71266 Fast 1,28 % 23 750 000 15.12.2059 

KLP 71290 Fast 1,33 % 20 425 000 15.12.2059 

KLP 13079 Fast 2,19 % 8 321 624 15.12.2061 

KLP 13572 Flytende 3,95 % 5 768 000 28.12.2042 

 

Avvik mellom faktisk forvaltning og rammene i finansreglementet, gjeldsforvaltning: 

Det er pr. 31.12.2022 ingen avvik i forbindelse med gjeldsforvaltningen.  
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Utlån 

Utlån viser følgende utvikling: 

 31.12.2022 31.12.2021 31.12.2020 

Startlån 6 327 719 7 327 028 6 845 838 

Utlån næringsfond 440 000 440 000 385 000 

Utlån sosiallån 8 405 12 705 21 805 

Sum 6 776 124 7 779 733 7 252 643 

 

 

 

Rentebærende eiendeler/rentebærende gjeld 

 

Det har vært følgende utvikling i rentebærende eiendeler og rentebærende gjeld (i hele 1000 kr): 

 31.12.2022 31.12.2021 31.12.2020 

Rentebærende eiendeler 114 040 69 110 118 405 

Rentebærende gjeld 206 755 213 798 223 570 

Differanse - 92 715 - 144 688 -105 165 

Denne oppstillingen viser at rentebærende eiendeler er kr 92,7 millioner mindre enn rentebærende 
gjeld pr 31.12.2022.  
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Stresstest - kommune           

  Balanse Balanse Endrings 
Durasjo

n Beregnet 
  % (hele tusen parameter   tap 

Gjeld med p.t. rente 0 % 0 1,00 %   0,0 

Gjeld med flytende rente 22 % 45 234 1,00 %   452,3 

Gjeld med fast rente 78 % 161 521       

Finanspassiva 100 % 206 755     452,3 

Innskudd i bank og korte pengem. 100 % 114 040 1,00 %   -1140,4 

Finansaktiva 100 % 114 040       

Samlet tap for markedsrisiko for langsiktige finansaktiva     0,0 
            

Mulig tap vil utgjøre :   -688,1       
 

Stresstesten viser at ved en renteoppgang på 1 %, vil Bindal kommune få en årlig besparelse på kr 
688 100,- pr 31.12.2022. Årsaken til positiv effekt av en eventuell renteoppgang er at kommunen 
pr. 31.12.2022 har mer innskudd enn lån til flytende rente (stor andel av lån til fastrente). 

 

 

KOMMUNEDIREKTØREN I BINDAL KOMMUNE, Terråk, 27.01.2023 

Knut Toresen  Wenche Næsvold 

kommunedirektør  økonomisjef 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur. 
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